
 

                                                                                       

 

 
 
Skikrinsstyret @ 
 
          
Sakshand.: YT/IF Dato: 18.11.2016  Arkivk.: styret/møter/innkalling/15-17 
 
 
 
 
 
Stad:   Telefonmøte 
 
Tidspunkt:  Torsdag 17. november 2016, kl. 21.00-22.00 
 
 
Sakliste 
 
REFERATSAKER 
SAK 91 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 
SAK 92 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 06 15-17 i Skikrinsstyret 
SAK 93 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 07 15-17 i Skikrinsstyret 
 
DISKUSJON- OG VEDTAKSAKER 
Sak 94 15-17  Intensjonsplan for samanslåing av Sogn og Fjordane, Hordaland 
    og Rogaland 
Sak 95 15-17  Ekstraordinært Idrettskrinsting, 15.12.2016 
 
EVENTUELT 
 

PROTOKOLL MØTE NR. 08 I SKIKRINSSTYRET, 2015-2017 



 

                                                                                       

 

 
TIL STADES:  Inge Fænn, Finn Årdal, Reidun Hegrenes Hallvard Nygård, Atle Hamar, 

Gunnar Fannemel og Yngve Thorsen (adm.) 
 
FORFALL: Arthur Hegrenes 
 
MERKNADER:  
 
REFERENT:  Yngve Thorsen 
 
 

    
REFERATSAKER 
SAK 91 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 

Bakgrunn 
Innkalling og sakliste m/ vedlegg er sendt ut på førehand. 
 
VEDTAK 
Skikrinsstyret godkjenner innkalling og sakliste 

 
SAK 92 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 06 15-17 i Skikrinsstyret 
   Bakgrunn 
    Protokoll frå styremøte nr. 06 15-17 er sendt ut tidlegare for godkjenning. 
   Protokollen er også lagt ved som vedlegg. 
 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret godkjenner protokoll frå styremøte nr. 06 15-17 
 
SAK 93 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 07 15-17 i Skikrinsstyret 
   Bakgrunn 
    Protokoll frå møte nr. 07 15-17 er sendt ut tidlegare for godkjenning. 
   Protokollen er også lagt ved som vedlegg. 
 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret godkjenner protokoll frå styremøte nr. 07 15-17 
 
DISKUSJON- OG VEDTAKSAKER 
Sak 94 15-17  Intensjonsplan for samanslåing av Sogn og Fjordane, Hordaland 
    og Rogaland 

Bakgrunn 
Intensjonsplan for samanslåing av Sogn og Fjordane, Hordaland og 
Rogaland er no ute på ei brei, offentleg høyring i perioden 26. oktober til 23. 
november. 

 
Sogn og Fjordane, Hordaland og Rogaland fylkeskommunar har saman 
arbeida fram intensjonsplanen for samanslåing. Målet med høyringa er å få 
inn grunngjevne synspunkt, tydelege argument og konstruktive innspel til 
arbeidet med regionreforma. Intensjonsplanen bør belysast frå fleire sider og 
på ein grundig måte. Alle – privatpersonar, kommunar, lag, organisasjonar 
og næringslivet – kan kome med innspel. Høyringsfristen er 23. november. 



 

                                                                                       

 

Fylkeskommunen ber særleg om tilbakemelding på følgjande tema: 

 Synspunkt på om Sogn og Fjordane bør vere med og søkje Stortinget om 
samanslåing av dei tre vestlandsfylka, slik den framforhandla 
intensjonsplanen legg opp til. 
 

 Synspunkt på ytterlegare krav og ønske som vi kan ta med oss i arbeidet 
med å utvikle ein eventuell vestlandsregion 

Vedlagt er utgangspunkt for tilbakemelding frå Sogn og Fjordane Skikrins. 
 
Framlegget er utarbeida av leiar i Skikrinsstyret. 
 
------------------------------------------------------------------------------------------- 
I framkant og i møtet signaliserte Atle Hamar at han ikkje støtta framlegget 

  til fråsegn. Jfr. Hamar sitt syn går fråsegna så mykje på tvers av det som er 
  framforhandla mellom 3 fylkeskommunar, at uttalen knapt vil ha nokon 
  relevans.  
 
  Grunngjevinga til Hamar er knytt til følgjande: 
 
 Ein Vestlandsregion slik den er framforhandla, vil ha det offentlege 
  samarbeidet på idretts-, kultur- og plansida. 
 

- Spelemiddelordninga følgjer fylkes- og regionstrukturar 
- Region-/ fylkesdelplanar som grunnlag for prioritering av 

idrettsanlegg vil følgje evt. nye grenser 
- Regionale utviklingsmidlar følgjer også fylkes- og 

regionstrukturar 
 

Det vert såleis feil at idretten evt. knyter seg til ein annan struktur, enn den 
som vert gjeldande. 
 
Vidare er det såleis eit faktum at Møre og Romsdal fylkeskommune, fekk 
tilbodet om å vere med i ein Vestlandsregion, men valde å ikkje ta del i 
denne. Jfr. Hamar er det viktigaste poenget for ski-idretten å vere tilknytta 
den regionen der anlegg vert prioritert, tilskotsmidlar fordelt, og der 
rammevilkår for idretten vert lagt gjennom offentlege prosessar og vedtak, og 
ikkje minst gjennom systemet som er etablert for anleggsutvikling og 
spelemidlar. 
 

 
Med bakgrunn i Atle Hamar sin argumentasjon er Inge Fænn open for at 
administrasjonen skal utarbeide ei noko meir nyansert fråsegn basert på dei 
ulike syna i saka. 
 
Inge Fænn presiserte m.a. følgjande i møtet: 
 
I dag er Sogn og Fjordane og Møre og Romsdal ein naturleg 
samarbeidspartnar i mange høve.  
 



 

                                                                                       

 

I skiskyting har både Volda og deler  av Stranda søkt samarbeid med 
Nordfjordteam og Ullsheim i Markane er staden for treningssamlingar for 
begge fylka. Ein prøver også å samordne terminlistesamarbeidet. Innanfor 
store deler av dette området  er det mogeleg å nå fram til arrangement utan 
overnatting. 
 
I dag er det samanheng mellom fylkestilskot og fylkesgrensar. I den grad det 
blir trekt ulike grenser, må ein ha plan for kven som skal finansiere kva av 
tippemidlar og andre tiltak innanfor dei nye grensene.  Idretten er avhengig 
av å tenkje geografi med tanke på kostnader, arrangement og det faktum at 
det er snakk om svært unge utøvarar som skal vere med. 
 
Ein undrar seg over at ein i 2016 skal halde krampaktig på gamle 
fylkesgrenser, trekte under heilt andre kommunikasjonstilhøve. Nye grenser 
bør tilpassast dagens geografi og dei kommunikasjonar som er planlagt dei 
komande tiåra.   
 
Ein merkar seg at  samarbeidsavtalen mellom Sogn og Fjordane, Hordaland 
og Rogaland der kultur er lagt til Sogn og Fjordane og idrett til Rogaland. 
 
Det burde etter kvart gå inn også hjå fylkespolitikarane at idretten er ein del 
av det utvida kulturomgrepet og at dette ikkje kan delast. Her blir det henta 
midlar frå same pott, og idrett er kultur i ordet si vidaste tyding. 
 

 
Det vart vidare påpeika av fleire medlemmer i Skikrinsstyret at ein i dag 
samarbeidar sportsleg i ulike retningar: 
 
T.d. samhandlar langrennskomiteen med Hordaland, Rogaland samt Vest- 
og Aust Agder i høve til Team Veidekke Vest.  
 
Alpinkomiteen på si side samhandlar med Hordaland og Rogaland i høve til 
Vestlandsmeisterskapen i alpint, som no vert arrangert årleg i Myrkdalen. 
Her har deltakinga vore god frå Rogaland, Hordaland og Sogn og Fjordane. 
Møre og Romsdal har vore representert med klubbar frå Sunnmøre, medan 
dei nordre delane av fylket har sondert mot Trøndelag. I tillegg har ein 
samarbeid med Møre og Romsdal samt Sør- og Nord Trøndelag Skikretsar 
om Oppdal Alpin Elite. Vidare har komiteen eit utbreidt samarbeid østover 
mot Oppland, og har over lengre tid hatt svært gode sportslege relasjonar i 
høve miljøet på Lillehammer (Hafjell, Alpin Race Academy Norge) 
 
Når det gjeld hopp- og kombinertkomiteen så samarbeidar ein både med 
Hordaland- og Møre og Romsdal Skikretsar. Dette gjeld i stor grad i høve til 
terminlistearbeid og rennavvikling. I tillegg er det eit samarbeid med 
Oppland i høve til NTG Lillehammer. 
 

 



 

                                                                                       

 

 
I den vidare debatten påpeikar Fænn at dette ikkje handlar om ein er for eller 
imot ei regionreform, men at ein i denne delen av prosessen må peike på 
utfordringane til skisporten i Sogn og Fjordane, dersom ein vert innlemma i 
ein større region. 
 

 
Framlegg nummer 1 
I den vidare handsaminga av saka fremmar Hamar forslag om at 
Skikrinstyret skal røyste om ein er for eller imot intensjonsavtalen mellom 

    fylkeskommunane i Sogn og Fjordane, Hordaland og Rogaland. 
 

Framlegg nummer 2 
Inge Fænn fremmar forslag om at Skikrinsstyret skal røyste om ein skal 
sende eit høyringssvar som påpeikar utfordringane som skikrinsen ser i høve 
til å bli innlemma i ein større region. 
 
Framlegg nummer 3 
Finn Årdal fremmar forslag om eit utsettingsvedtak der skikrinsen ikkje 
svarar på høyringa. Bakgrunnen til forslaget er knytt til motsetningane i 
Skikrinsstyret i høve saka, samt at høyringssvaret frå skikrinsen mest truleg 
vil ha lite betydning i saka generelt. 
 
Skikrinstyret røysta først over framlegg nummer 3. 
Følgjande røysta for framlegget; Reidun Hegrenes, Hallvard Nygård, Finn 
Årdal, Gunnar Fannemel, Atle Hamar og Inge Fænn. 
 
Framlegg nummer 3 vart dermed einstemmig vedteke, og framlegg nummer 
1 og 2 falt. 

 
   VEDTAK 
    Skikrinsstyret gjer vedtak om å ikkje svare på fylkeskommunen sin 
    intensjonsplan om samanslåing av Sogn og Fjordane, Hordaland og 
    Rogaland fylkeskommunar. 
 
Sak 95 15-17  Ekstraordinært Idrettskrinsting, 15.12.2016 
   Bakgrunn 
    Sogn og Fjordane idrettskrins har den seinare tid arbeida med å vurdere 
    ulike alternativ for disponering av arealet til  Sofik AS, idrettens hus, 3 etasje 
    i  Concord bygget.  
 

Arealet idrettskrinsen eig er mykje større enn dagens arealbehov, og ein har 
dei seinare åra leigd ut ein stor del av arealet. 
 
Idrettskrinsen er no i mål med intensjonsavtalar som omhandlar at 
eigedomsselskapet Sofik AS sel sine 573 m2 i Concord  As, samt sine 80 
aksjar i  Concord AS. Vidare er planane at idrettskrinsen kjøper nye areal, 
250 m2  i same bygg,  og same etasje. 

 
Idretten vil då kunne tilby meir tilpassa lokale som ein meiner vil kunne 
bidra til betre samhald og samhandling for alle som  har arbeidsplassen sin 



 

                                                                                       

 

på idrettens hus. Det nye arealet vil dekke plassbehovet til særkrinsane og 
idrettskrinsen.  
 
Denne endringa fører  til at ein sparar ein stor andel driftskostnadar kvart år, 
driftskostnadane vert forutsigbare, og vil ikkje lenger vere avhengige av  
100 % utleige til ei kvar tid.  I tillegg slepp ein å bruke mykje tid og energi på 
utleige av areal ein ikkje treng sjølv, ein energi som kan nyttast på andre 
område.  

 
Sidan desse avtalene ikkje er underteikna endå, ber idrettskrinsen om 
forståing for at ein ikkje ynskjer å sende summar og tal som informasjon pr. 
e-post. 

 
Ein ser vidare at desse transaksjonane vil kunne falle inn og bør vurderast i 
høve idrettskrinsen si lov § 11 .7:  

 
«Disposisjonar, medrekna låneopptak, av ekstraordinær karakter eller 
vesentleg omfang i høve til idrettskrinsen sin storleik og verksemd skal 
vedtakast av idrettskrinstinget «    

 
Styret i Sogn og Fjordane idrettskrins har derfor beslutta å kalle inn til 
ekstraordinært idrettskrinsting 15.desember 2016 .  

 
   Innkalling og sakliste med fullmaktskjema er vedlagt. 
 
   VEDTAK 
    Skikrinsstyret gjer vedtak om følgjande utsendingar; Atle Hamar, 
    Hallvard Nygård, Reidun Hegrenes og Arthur Hegrenes. 
     
  
EVENTUELT 
 
 
Med venleg helsing 
Sogn og Fjordane Skikrins 
 
Inge Fænn (s)       Yngve Thorsen (s) 
Leiar        Adm. sjef 



 

                                                                                       

 

 
Vedlegg SAK 92 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 06 15-17 i  
                                                   Skikrinsstyret 
 
 
Skikrinsstyret @ 
 
          
Sakshand.: YT/IF Dato: 10.10.2016  Arkivk.: styret/møter/protokoll/15-17 
 
 
 
 
 
Stad:   Telefonmøte 
 
Tidspunkt:  Torsdag 06. oktober 2016, kl. 20.00-21.15 
 
 
Sakliste 
 
REFERATSAKER 
SAK 77 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 
SAK 78 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 05 15-17 i Skikrinsstyret 
SAK 79 15-17 SFSK LK protokoll nr. 04 15-17 
 
RAPPORTERING 
Sak 80 15-17  Rekneskapsrapprt pr. 31.08.2016 
 
ORIENTERINGSSAKER 
Sak 81 15-17  Samarbeidsavtale med SFE 
Sak 82 15-17  Samarbeidsavtale med COOP Vest SA 
Sak 83 15-17  Utviklingsavtale med Sogn og Fjordane fylkeskommune 
Sak 84 15-17  «Sogn og Fjordane-Passet» 
 
DISKUSJON- OG VEDTAKSAKER 
Sak 85 15-17  Haustmøtet 2016 
Sak 86 15-17  Prosjekt «Klubbutviklar – Langrenn» 
 
EVENTUELT 
Sak 87 15-17  Utvikling av «skicross-konsept» for alle greiner 
 
 

PROTOKOLL MØTE NR. 06 I SKIKRINSSTYRET, 2015-2017 



 

                                                                                       

 

 
TIL STADES:  Inge Fænn, Finn Årdal, Hallvard Nygård, Reidun Hegrenes, Arthur Hegrenes  
    og Yngve Thorsen (adm.) 
 
FORFALL: Gunnar Fannemel 
 
MERKNADER: Atle Hamar deltok i møte f.o.m. Sak 81 15-17. 
 
REFERENT:  Yngve Thorsen 
 
 

    
REFERATSAKER 
SAK 77 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 

Bakgrunn 
Innkalling og sakliste m/ vedlegg er sendt ut på førehand. 
 
VEDTAK 
Skikrinsstyret godkjenner innkalling og sakliste 

 
SAK 78 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 05 15-17 i Skikrinsstyret 
   Bakgrunn 
    Protokoll frå styremøte nr. 05 15-17 er sendt ut tidlegare for godkjenning. 
   Protokollen er også lagt ved som vedlegg. 
 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret godkjenner protokoll frå styremøte nr. 05 15-17 
 
SAK 79 15-17 SFSK LK protokoll nr. 04 15-17 
   Bakgrunn 
    Protokoll frå møte nr. 04 15-17 i langrennskomiteen er vedlagt. 
 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek protokollen til orientering. 
 
RAPPORTERING 
Sak 80 15-17  Rekneskapsrapprt pr. 31.08.2016 
   Bakgrunn 
   Rekneskapsrapport pr. 31.08.2016 er sendt ut på førehand. 
   Adm. presenterte rapporten. 
 
   Nøkkeltal pr. 31.08.2016 – Skikrinsen totalt 
    Driftsinntekter totalt:   kr. 2 833 585,- 
    Driftskostnader totalt:  kr. 2 226 847,- 
    Resultat:    kr.   606 738,- 
 

Bakgrunnen for det positive resultatet p.t. er knytt til utfakturering av del 2 
av samarbeidsavtalane, samt del 2 av krinslagskontingenten i langrenn (fakt. 
i utgangen av august). 
 
 
 



 

                                                                                       

 

 
Når det gjeld dei ulike prosjekta som ligg under AU (styret/ administrasjon), 
så er det relativt små avvik i høve til budsjett. Unnataket er prosjektet Ski i 
Skulen der ein har kr. 23 964,- dårlegare resultat enn budsjettert. 

 
   Nøkkeltal pr. 31.08.2016 – alpinkomiteen 
    Driftsinntekter totalt:   kr. 1 058 119,- 
    Driftskostnader totalt:  kr.    761 924,- 
    Resultat:    kr.    296 278,- 
 

Bakgrunnen for det positive resultatet er knytt til utbetaling av ein større 
andel gåvemidlar frå Sparebanken Vest enn budsjettert. Dvs. at den totale 
andelen økonomiske midlar frå Sparebanken Vest ikkje er endra i 3-
årsavtalen, men rytmen er endra m.o.t. utbetaling jf. ynskje frå Sparebanken 
Vest. Dette vil m.a. medføre at delar av det forventa overskotet til komiteen 
vert periodisert frå 2016 til 2017. Dette for å sikre vidare drift av 
trenarstillinga i alpint. 

 

Nøkkeltal pr. 31.08.2016 – hopp- og kombinertkomiteen 
Driftsinntekter totalt:   kr. 28 120,- 
Driftskostnader totalt:  kr. 18 489,- 
Resultat:    kr.   9 630,- 
 
Det er verdt å merke seg at del 2 av samarbeidsavtalen med SFE ikkje er med 
i denne rapporten. Årsaka er at ny avtale ikkje vart signert før 29. september 
2016. 
 
Nøkkeltal - langrennskomiteen 
Driftsinntekter totalt:   kr. 1 216 813,- 
Driftskostnader totalt:  kr.    966 740,- 
Resultat:    kr.    250 073,- 
 
Bakgrunnen for overskotet til langrennskomiteen er knytt til utfakturering av 
del 2 av samarbeidsavtalane, samt del 2 av krinslagskontingenten. 
Langrennskomiteen har relativt store forventa kostnader i perioden 
september-desember, men det er forventa at komiteen kjem til å levere eit 
resultat pr. 31.12.2016 om lag i balanse. 
 
Prognose – totalt for Sogn og Fjordane Skikrins 
Den totale prognosen for skikrinsen er god for 2016. Men ut året har ein ikkje 
større forventa inntekter, med unntak av momskompensasjonen, som totalt 
er budsjettert med ca. kr. 170 000,-. I tillegg kjem ein større andel refusjonar, 
som vil påverke omsetjinga, men ikkje resultatet. 
 
Prognosen tilseier at skikrinsen totalt vil levere eit positivt resultat på ca. kr. 
70 000,- ved årsslutt. 

    
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek rapporten til orientering. 
 



 

                                                                                       

 

 
ORIENTERINGSSAKER 
Sak 81 15-17  Samarbeidsavtale med SFE 
   Bakgrunn 
    Sogn og Fjordane Skikrins og SFE har forhandla fram ein ny samarbeids- 
   avtale for perioden 15.10.2016 – 30.04.2019.  
 

I avtalen har SFE bransjeeksklusivitet, dvs. at Sogn og Fjordane Skikrins 
ikkje kan ha samarbeidspartar som er i direkte konkurranse med SFE. 

 
   Dei økonomiske rammene i avtalen er tilsvarande som i førre periode. 
 
   Samarbeidsavtalen er todelt, dvs. at aktivitetane i avtalen er relatert både til 
    langrenn- og hopp- og kombinertkomiteen. 
 

I førre avtaleperiode var den økonomiske fordelinga slik i avtalen: 
 

- hopp- og kombinertkomiteen, 70% av markedsinntektene 
- langrennskomiteen, 30% av markedsinntektene 

 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek saka til orientering, og legg til grunn tilsvarande 
    økonomisk fordeling i denne avtalen som i førre avtaleperiode. 
 
Sak 82 15-17  Samarbeidsavtale med COOP Vest SA 
    Bakgrunn 
   Sogn og Fjordane Skikrins er ved leiar i alpinkomiten og adm. sjef i gang med  
    reforhandling av samarbeidsavtalen med COOP Vest SA. I samband med 
    reforhandlingsarbeidet er det utarbeida nytt utkast til avtale, samt avtala  
    møte med COOP Vest SA fredag 07. oktober 2016. 
 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek saka til orientering. 
 
Sak 83 15-17  Utviklingsavtale med Sogn og Fjordane fylkeskommune 
    Bakgrunn 
    Adm. sjef har fulgt opp arbeidet med reforhandling av utvkiklingsavtalen 
    med Sogn og Fjordane fylkeskommune. Utviklingsavtalen har tidlegare vore 
    knytt til prosjektet «Ski i Skulen». 
 
   I det førebelse arbeidet har ein fått positive signal m.o.t. evt. reforhandling, 
    men omorganisering i fylkeskommunen fører til at arbeidet tek lenger tid enn 
    forventa.  
 
   VEDTAK 
    Skikrinsstyret tek saka til orientering. 
 
Sak 84 15-17  «Sogn og Fjordane-Passet» 
   Bakgrunn 
   Prosjektbeskrivelse for etablering av «Sogn og Fjordane – Passet» er vedlagt. 
 

 



 

                                                                                       

 

 
Etter Sogn og Fjordane Skikrins og fylkeskommunen sitt anleggseminar 09. 
juni 2016, der felles billeteringssystem for alpinanlegga vart sett på 
dagsorden, har skikrinsen og fylkeskommunen sett ned følgjande 
arbeidsgruppe: 

 
- Atle Hamar (alpinkomiteen Sogn og Fjordane Skikrins/ Jølster Skisenter) 
- Tor Bremer (Sogn Skisenter) 
- Stein Bjørhovde (Harpefossen Skisenter) 
- Atle Skrede (Sogn og Fjordane fylkeskommune) 
- Yngve Thorsen (Sogn og Fjordane Skikrins) 

 
Arbeidsgruppa sitt mandat er å: 

 
1) Implementere ei brukarstyrt digital løysing, som gjev publikum tilgang til 

alle aktuelle alpinanlegg i Sogn og Fjordane ved kjøp av eitt årskort. 
 

2) Arbeide for dynamisk prising av årskort gjennom å legge til rette for 
samarbeid mellom aktuelle anlegg. 
 

3) Implementere digitale løysingar i alpinanlegga, slik at ein enkelt skal 
kunne kommunisere til kundemassen på ein kostnadseffektiv måte. 
 

4) Arbeide for at implementering av løysinga skal kunne skje med ein 
minimal/ avgrensa kostnad for alpinanlegga. 

 
Prosjektet rettar seg til følgjande alpinanlegg i Sogn og Fjordane: 
 

- Harpefossen Skisenter 
- Stryn Vinterski 
- Hornindal Skisenter 
- Breimsbygda Skisenter 
- Jølster Skisenter 
- Sunnfjord Skisenter 
- Sogn Skisenter 
- Sogndal Skisenter 

 
Effektmålet til prosjektet er å: 
 
1) Bidra til ein større andel lokale brukarar i alpinanlegga, og dermed skape 

betre driftsøkonomiske rammer i aktuelle alpinanlegg. 
 

2) Bidra til at publikum får eit vesentleg betre skitilbod med omsyn til 
variasjon og miljøskifte. 
 

3) Vere ein bidragsytar i det pågåande folkehelsearbeidet, ved at Sogn og 
Fjordane har flest prosentvis skibrukarar i landet relatert til folketal. 

 
 
 
 
 



 

                                                                                       

 

 
Resultatmålet til prosjektet:  
 
1) Til sesongen 2017-2018 skal ein implementere ei brukarstyrt digital 

løysing, som gjev publikum tilgang til alle aktuelle alpinanlegg i Sogn og 
Fjordane ved kjøp av eitt årskort. 

 
2) Gjennom implementering av ei brukarstyrt digital løysing ved kjøp av 

årskort, skal ein legge til rette for dynamisk prising gjennom samarbeid 
mellom aktuelle alpinanlegg. 
 

3) Gjennom bruk av nye digitale løysingar skal alpinanlegga enkelt kunne 
kommunisere til kundemassen på ein kostnadseffektiv måte. 
 

4) Aktuell digital løysing skal implementerast utan direkte kostnader for 
alpinanlegga. 

 
Arbeidsgruppa har gjennomført møte med Skioo (06. september 2016), som 
er ein av fleire aktuelle leverandørar av ei brukarstyrt digital løysing. I det 
vidare arbeidet skal det m.a. gjennomførast møte med Skiperformance, som 
leverandør av tilsvarande løysing. 
 
I denne fasen legg arbeidsgruppa til rette for ei teknologinøytral utgreiing av 
ulike leverandørar sine produkt/ teknologiske løysingar, før ein evt. set i gang 
prosess med Alpinanleggenes Landsforening og aktuelle alpinanlegg i fylket. 

 
VEDTAK 

   Skikrinsstyret tek saka til orientering. 
 
DISKUSJON- OG VEDTAKSAKER 
Sak 85 15-17  Haustmøtet 2016 
    Bakgrunn 
   Skikrinsstyret har tidlegare gjort vedtak om at Haustmøtet 2016 skal 
     avviklast på Skei v/ Thon Jølster Hotell, måndag 07. november. 
 
   Til møtet kjem Jo Mork frå breidde- og utviklingsavdelinga i Norges 
    Skiforbund. På møtet sin fellesdel innleiar Mork om Skipolitisk Dokument og 
    skiforbundet sin nye utviklingsmodell (SUM-modellen). 
 
   VEDTAK 
    Skikrinsstyret tek saka til orientering. 
 
Sak 86 15-17  Prosjekt «Klubbutviklar – Langrenn» 
   Bakgrunn 
    Ref. oppfølging av vedtak i Sak 55 15-17 – Trenarressursar i Sogn 
    og Fjordane Skikrins.  
 
   Adm. har fulgt opp saka i møte med markedsavdelinga i  
    Sparebanken Sogn og Fjordane 23. september 2016. 
 
   I møtet drøfta ein m.a. aktuelle finansieringskjelder m.o.t. tilsetting av  
   ein ressurs i langrennskomiteen knytt til «klubbutvikling». 



 

                                                                                       

 

 
   Ei slik stilling kan t.d. ha ansvar for følgjande: 
 

- utvikling av skikrinsen sine langrennsgrupper 
- utdanning og kursverksemd 
- oppfølging av arbeidet med trenarutvikling 

 
- oppfølging og utvikling av langrennskomiteen sin krinslagsaktivitet 
- sjølvstendig og utadretta stilling 

 
Sparebanken Sogn og Fjordane ser positivt på etablering av ei slik ordning, 
men jamfør tilbakemelding frå Sparebanken bør finansieringsspørsmålet 
følgjast opp vidare m.a. med Sparebankstiftinga v/ dagleg leiar Pål Fidjestøl,  
 
I etterkant av møtet med Sparebanken 23. september har adm. sjef drøfta 
oppfølging av saka med leiar og nestleiar i Skikrinsstyret, samt leiar i 
langrennskomiteen. Ein har førebels konkludert med at det bør utarbeidast 
ein prosjektbeskrivelse for det vidare arbeidet, og at ein deretter ber om eit 
møte med Sparebankstiftinga og markedsavdelinga i Sparebanken Sogn og 
Fjordane. 

 
VEDTAK 
Skikrinsstyret tek saka til orientering, og gjev nestleiar i Skikrinsstyret, leiar i 
langrennskomiteen og adm. sjef fullmakt til å arbeide vidare med prosjektet. 
 

EVENTUELT 
Sak 87 15-17  Utvikling av «skicross-konsept» for alle greiner 
   Bakgrunn 
    Leiar i Skikrinsstyret fremmar forslag om at det bør utviklast eit «skicross- 
    konsept» for alle greiner i Sogn og Fjordane Skikrins. Bakgrunnen for 
    framlegget er m.a. knytt til behovet for betre tilrettelagde områder for trening 
    og utvikling av skiutøvarane sine basisferdigheiter. I tillegg ser ein det som 
    viktig å tilby eit meir variert konkurransetilbod i respektive greiner.  
   
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek saka til orientering, og gjer vedtak om å følgje opp saka i 
    samband med neste møte i Skikrinsstyret. 
 
Neste møte i Skikrinsstyret;  
Adm. avklarar dato for møtet saman med styreleiar. Det er eit ynskje om at både Charles Tøsse 
(styremedlem i Norges Skiforbund) og Helen Ingebretsen (avd. leiar breidde og rekruttering i 
Norges Skiforbund) deltek i møtet. Ein må difor avklare dato som høver for både Tøsse og 
Ingebretsen. 
 
 
Med venleg helsing 
Sogn og Fjordane Skikrins 
 
Inge Fænn (s)       Yngve Thorsen (s) 
Leiar        Adm. Sjef 



 

                                                                                       

 

 
Vedlegg SAK 93 15-17 Godkjenning av protokoll frå møte nr. 07 15-17 i  
                                                   Skikrinsstyret 
 
 
Skikrinsstyret @ 
 
          
Sakshand.: YT/IF Dato: 09.11.2016 Arkivk.: styret/møter/protokoll/15-17 
 
 
 
 
 
Stad:   Skei, Thon Jølster Hotell 
 
Tidspunkt:  Måndag 07. november 2016, kl. 17.00-17.45 
 
Sakliste: 
 
REFERATSAKER 
Sak 88 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
 
ORIENTERINGSSAKER 
Sak 89 15-17  Orientering om «Sundby-saken», «Astma-saken» og  
    «Johaug-saken» 
Sak 90 15-17  Ski i Skulen 2017 
 
 

 
 
TIL STADES:  Inge Fænn, Finn Årdal, Hallvard Nygård, Reidun Hegrenes, Arthur 
    Hegrenes, Gunnar Fannemel og Yngve Thorsen (adm.) 
 
FORFALL: Atle Hamar 
 
MERKNADER: Møtet vart avvikla i framkant av Sogn og Fjordane Skikrins sitt Haustmøte, 

 07. desember 2016. Haustmøtet samla nærare 70 deltakarar frå 
medlemslaga. 

 
REFERENT:  Yngve Thorsen 
 
 

 
REFERATSAKER 
Sak 88 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 
    Bakgrunn 
   Innkalling og sakliste er utsendt på førehand. 
 
   VEDTAK 
    Skikrinsstyret godkjenner innkalling og sakliste. 

PROTOKOLL MØTE NR. 07 I SKIKRINSSTYRET, 2015-2017 



 

                                                                                       

 

 
 
ORIENTERINGSSAKER 
Sak 89 15-17  Orientering om «Sundby-saken», «Astma-saken» og  
    «Johaug-saken» 
   Bakgrunn 
    Med bakgrunn i Norges Skiforbund sitt Haustmøte orienterte leiar i 
    skikrinsstyret om skiforbundet si handsaming av ”Sundby-saken”, ”Astma- 
    saken og ”Johaug-saken”. 
 
    Styreleiar orienterte på følgjande punkt: 
 
    Frå sommaren 2016 og fram til no har det vore eit enormt fokus på dei tre 
    nemnde sakene. 
 

I ”Sundby-saken” har det blitt stilt spørsmål kring Norges Skiforbund sin 
openheit i saka, erstaning av pengepremiar og påfølgjande kostnader for 
Norges Skiforbund.  
 
”Astma-saken” handlar i praksis om behandling av luftvegar i norsk 
toppidrett generelt, og norsk langrenn spesielt. Det er sett ned eit eksternt 
granskingsutvalg som m.a. skal vurdere; 
 
- praksis i norsk langrenn  
- medisinering av friske utøvarar – også løparar på juniornivå 
- ophenheit 
- etikk og moral 
 
I samband med ”Johaug-saken” er det frå skiforbundet si side sett i verk sju 
strakstiltak som omhandlar; helseteam, rutinar og kontroll.  
 
Johaug er er p.t. ikkje dømt, men det er sett i verk ein 2 mnd. suspensjon av 
utøvaren. 
 
Alle tre sakene påverkar omdømet til Norges Skiforbund negativt  
 
VEDTAK 
Skikrinsstyret tek saka til orientering. 

 
Sak 90 15-17  Ski i Skulen 2017 
   Bakgrunn 

Adm. sjef har i sommar og haust arbeida med reforhandling av 
utviklingsavtalen med Sogn og Fjordane Fylkeskommune. I samband med 
den siste tilbakemeldinga frå fylkeskommunen (d.s. 03. november),  fekk ein 
melding om å kontakte Sogn og Fjordane idrettskrins i den vidare 
forhandlingsprosessen.  
 
Skikrinsen v/ adm. sjef har etter dette kontakta idrettskrinsen v/ org. sjef der 
ein m.a. har bedt om å få ei oppdatering på idrettskrinsen sine prosessar i 
høve fylkeskommunen. 
 



 

                                                                                       

 

Idrettskrinsen har på side signalisert at fylkeskommunen heretter ynskjer å 
inngå ein felles utviklingsavtale med idretten i fylket.  
 
Det vil m.a. seie at skikrinsen ikkje lenger er i direkte forhandlingsposisjon 
ovanfor fylkeskommunen. 
 
Målet til idrettskrinsen er komme i mål med ein utviklingsavtale, før 
fylkeskommunen sitt budsjett for 2017 skal handsamast 10. desember 2016. 
 
Formelt er det svært beklageleg at fylkeskommunen og idrettskrinsen ikkje 
har orientert skikrinsen om framdrifta i desse prosessane, slik at ein på eit 
tidlegare tidspunkt kunne starta arbeidet med alternativ finansiering av 
nemnde prosjekt. 
 
Å organisere prosjektet ”Ski i Skulen” er ein relativt omfattande prosess, 
prosjektet også legg budsjettmessige føringar for skikrinsen. 
 
Dette krev m.a. at skikrinsen må tidleg ut med informasjon til aktuelle 
skular, idrettslag, trenarar m.m. 
 
Skulane skal på si side organisere plass til opplegget i respektive timeplanar, 
og ikkje minst organisere transporten til/ frå skianlegga. 
M.a.o. er skikrinsen no langt på etterskot i høve denne organiseringa - ein 
veit heller ikkje om ein har dei nødvendige økonomiske midlane til å setje i 
gang prosjektet kommande vinter. 

 
Skikrinsen har samarbeida med fylkeskommunen om prosjektet «Ski i 
Skulen» sidan 2009. 

 
Fylkeskommunen har gjennom desse åra stått for basisfinansieringa av 
prosjektet, med eit aktivitetstilskot på kr. 100 000,- pr. år. 
I tillegg er prosjektet delfinanisert gjennom gåvemidlar frå 
Sparebankstiftinga, post-3 midlar frå skiforbundet samt eigne avsette midlar 
til føremålet. 
  
Om avtalen med fylkeskommunen forsvinn, vil det medføre langt dårlegare 
økonomiske rammevilkår i høve gjennomføring av prosjektet, og det vil i 
beste fall føre til ein relativt stor reduksjon av tal skular som kan ta del i 
opplegget.  
  
Frå oppstarten i 2009 har ca. 4 500 elevar (på mellomsteget) teke del i 
prosjektet. 
 
Skulane som deltek i prosjektet får tilbod om ei ski-økt pr. veke à to timar, 
over ein periode på 6-8 veker (januar – mars). 
  
Målsetjinga med prosjektet har vore å; 
 
- skape ei god skiopplæring i grunnskulen, der skiglede i snø er eit sentralt 

moment. 
- bidra til auka fysisk aktivitet blant born og ungdom gjennom aktivitet 

vinterstid 



 

                                                                                       

 

  
Prosjektet er såleis eit godt tiltak innanfor førebyggjande folkehelsearbeid, og 
vi er spesielt godt nøgde med ringverknadane tiltaket har når ein gjennom 
prosjektet klarar å skape meir aktivitet i mange familiar vinterstid, ikkje 
berre hjå den enkelte elev. 
  
Skikrinsen ser vidare på prosjektet som ein viktig del av det pågåande 
folkehelsearbeidet i fylket knytt opp mot ny folkehelselov og gjeldande 
regional politikk.  
 
Skikrinsen ser det som spesielt viktig at eit slikt prosjekt vert gjennomført i 
skuleverket, som gjev tilbodet til alle elevane uavhengig av foreldra sin 
sosioøkonomiske status. Prosjektet kan difor bidra til å jamne ut sosiale 
skilnader innan helse. 

 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek saka til orientering, og gjev gjer vidare vedtak 
    om at leiar i Skikrinsstyret følgjer opp den vidare prosessen med 
    idrettskrinsen saman med adm. sjef. 
 
 
Med venleg helsing 
Sogn og Fjordane Skikrins 
 
Inge Fænn (s)       Yngve Thorsen (s) 
Leiar        Adm. sjef 



 

                                                                                       

 

 

Vedlegg SAK 94 15-17 Intensjonsplan for samanslåing av Sogn og Fjordane,  
                                                   Hordaland og Rogaland 

 
Det politiske ordskiftet om endring i kommunegrenser, fylkesgrenser og samling i større regionar 
vil også få innverknad på idretten, som i alle hovudsak har vore inndelt i fylkeskrinsar. 
 
Norges Skiforbund har vore gjennom dette ordskiftet tidlegare.  Eit av forslaga den gangen var å 
samle Sogn og Fjordane, Hordaland og Rogaland i ein skikrins. Ei framlegg som ikkje vann fram, 
mellom anna på grunn av dei store reiseavstandane, spesielt på vinterstid. Løysinga vart ein krins 
for Rogaland og Agder-fylka. Også  Telemark og Vestfold gjekk saman. Østfold held fram som eigen 
krins, men med felles administrasjon med Akershus.  
 
Dei andre fylka har framleis fylkeskrinsar, men med ein del grensejusteringar, mellom  anna i 
Nordland og Møre og Romsdal der kommunikasjonane har gjort det enklare å samarbeide med 
nabofylket. 
 
For Sogn og Fjordane vil det vere ei dårleg løysing å bli orientert heilt mot Rogaland, og for den 
saks skuld også Hordaland med sørgrense heilt inst i Hardangerfjorden, mellom anna Korlevoll i 
Odda. 
 
På sekstitalet vart det gjort ein freistnad med etablering av Vestlandsmeisterskapen på ski med 
deltaking frå Møre og Romsdal til Rogaland, men det misslukkast. Vi prøvde for få år tilbake å få 
prosjektet på beina utan Rogaland, men også det var misslukka. 
 
I dag er Sogn og Fjordane og Møre og Romsdal ein naturleg samarbeidspartnar i mange høve. I 
skiskyting har både Volda og deler  av Stranda søkt samarbeid med Nordfjordteam og Ullsheim i 
Markane er staden for treningssamlingar for begge fylka. Vi prøver også å samordne 
terminlistesamarbeidet. Innan for store deler av dette området  er det mogeleg å nå fram til 
arrangement utan overnatting. 
 
I dag er det samanheng mellom fylkestilskot og fylkesgrensar. I den grad det blir trekt ulike 
grenser, må ein ha plan for kven som skal finansiere kva av tippemidlar og andre tiltak innanfor dei 
nye grensene.  Idretten er avhengig av å tenkje geografi med tanke på kostnader, arrangement og 
det faktum at det er snakk om svært unge utøvarar som skal vere med. 
 
Det undrar oss at vi i 2016 skal halde krampaktig på gamle fylkesgrenser trekte under heilt andre 
kommunikasjonstilhøve. Nye grenser bør tilpassast dagens geografi og dei kommunikasjonar som 
er planlagt dei komande tiåra.   
 
Vi har  merka oss  samarbeidsavtalen mellom Sogn og Fjordane, Hordaland og Rogaland der kultur 
er lagt til Sogn og Fjordane og idrett til Rogaland. 
 
Det burde etter kvart gå inn også hjå fylkespolitikarane at idretten er ein del av det utvida 
kulturomgrepet og at dette ikkje kan delast. Her blir det henta midlar frå same pott, og idrett er 
kultur i ordet si vidaste tyding. 
 
Med  venleg helsing 
Styret i Sogn og Fjordane Skikrins 
v/leiar Inge Fænn 
 


